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SLOVO STAROSTY

K blíÏícímu se konci roku jiÏ tradiãnû patfií o-

kamÏiky pozastavení a ohlédnutí se za uplynu-

l˘m obdobím. Jsem proto rád, Ïe mohu konstato-

vat, Ïe právû konãící rok je pro cel˘ Mûstsk˘ ob-

vod Vítkovice rokem pozitivním, a Ïe tato ãást

Ostravy viditelnû vzkvétá a stává se lukrativním

místem nejen pro sídla podnikatelÛ, ale i pro ob-

ãany tohoto mûsta. 

Snad nejdÛleÏitûj‰í událostí roku 2008 byly o-

slavy 100. v˘roãí pov˘‰ení obce Vítkovice na

mûsto. Tento fakt je z historického hlediska o to

cennûj‰í, Ïe Vítkovice byly vÛbec první vesnicí

v okolí dne‰ní Ostravy, které se tohoto v˘znam-

ného pov˘‰ení dostalo. Slezská Ostrava napfií-

klad získala titul mûsta aÏ o ãtyfii roky pozdûji.

Oslavy proto byly doslova velkolepé a myslím

si, Ïe se díky skvûlé organizaci pracovníkÛ na‰í

radnice a spolupráce se zástupci ‰kolek, ‰kol zá-

kladních i stfiedních, opravdu povedly a Ïe ná‰

mûstsk˘ obvod zviditelnily.

Oslavy v‰ak nebyly tím jedin˘m, co se v uply-

nulém roce povedlo, naopak. Podafiilo se nám

úspû‰nû zrealizovat nûkolik rekonstrukcí ulic

i objektÛ. Za v‰echny mohu jmenovat napfiíklad

rekonstrukci ulice Kutuzovovy, kde se nám po-

dafiilo novû vytvofiit 54 parkovacích míst. Ke

zkrá‰lení obvodu pfiispûla i rekonstrukce na‰í

historické budovy ·alounova 18, kde má poboã-

ku po‰ta, která je díky své strategické poloze vy-

hledávaná i lidmi z okolních obvodÛ. Je to jedna

z mála po‰t, která má parkovi‰tû pfiímo pfied

vchodem. A kdyÏ uÏ jsem u námûstí Jifiího z Po-

dûbrad, rád bych podotknul, Ïe jedním z na‰ich

úkolÛ pro následující roky je i vyfie‰ení parkova-

cích míst v této oblasti a pozdûji i zvelebení to-

hoto v˘znamného územního celku. V právû kon-

ãícím roce jsme pokraãovali také ve v˘mûnû o-

ken v domech Taviãská 34, Rudná 38, 40, 42, 44

- 52, 56 - 64, Halasova 26 (nyní stfiední ‰kola A-

HOL), Lidická 27, ·tramberská 16 (zb˘vá nám

tedy jiÏ jen poslední vchod ã. 18 a cel˘ blok bude

hotov). Provádûli jsme rovnûÏ zateplení stûn +

novou fasádu dvorní ãásti Lidická 27, ·tramber-

ská 2, 2A, 2B. V areálu trÏi‰tû pro motoristy na

ul. Místecké jsou nová WC. Rekonstruovali

jsme rovnûÏ chodníky a komunikace na ul. Deh-

tovû, Sirotãí, Mostárenské. A mohl bych pokra-

ãovat dál a dál, protoÏe budov a ulic jsme rekon-

struovali v uplynul˘ch mûsících opravdu hodnû.

Je to vidût i v celkovém rázu obvodu, kter˘ je

ãím dál více vyhledáván podnikateli, ktefií mají

zájem zfiídit si zde své sídlo nebo poboãku firmy.

Ale snaÏíme se vycházet vstfiíc i obãanÛm v ji-

n˘ch oblastech. Nedávno jsme napfiíklad zahájili

kompletní obnovu vegetace v Sadu JoÏky JabÛr-

kové, coÏ je sice otázka nûkolika let, ale vûfiím,

Ïe se nám postupnû podafií vrátit tomuto oblíbe-

nému místu pÛvodní charakter. Dále jsme zfiídili

na mûstském hfibitovû nové kolumbárium - urno-

vou stûnu, kterou si hodnû lidí pfiálo, a také jsme

pokraãovali s obnovou hfibitovní zdi a hlavní

brány. V tuto chvíli je dokonãena ãást z ulice Zá-

vodní, v následujících letech bychom rádi opra-

vili i zb˘vající oplocení hfibitova, které je ve

‰patném stavu. 

A co nás ãeká v roce 2009? Opût hodnû práce,

povinností, starostí, ale i radostí. Pro ná‰ obvod

bude asi stûÏejní událostí roku v˘stavba a otev-

fiení minimarketu u ulice Rudné poblíÏ Stfiední

prÛmyslové ‰koly, kterou realizuje nûmecká

spoleãnost. A pak také v˘stavba Hornbachu za

kfiiÏovatkou Rudná - Místecká, na místû trénin-

kového fotbalového hfii‰tû. Vûfiím, Ïe oba tyto

projekty pfiinesou moÏnosti dal‰ích pracovních

míst pro na‰e obãany a také zlep‰í podmínky

a sluÏby v obvodu. Ve zmínûném Sadu JoÏky Ja-

bÛrkové by mûla b˘t vybudována horolezecká

stûna, kterou budou vyuÏívat pro tento druh

sportu nejen obãané Vítkovic, Ïáci na‰ich ‰kol,

ale i vefiejnost celé Ostravy. A ãekají nás i dvû

v˘znamné sportovní události - tradiãní Zlatá tre-

tra a Olympiáda Hasiãsk˘ch záchrann˘ch sborÛ.

Pokraãovat budeme rovnûÏ ve spolupráci s orga-

nizací Centrom, o. s., v fie‰ení romské otázky,

a to pfiedev‰ím v oblasti sociálního vzdûlávání

tûchto lidí, v níÏ zaznamenáváme jiÏ dnes pozi-

tivní v˘sledky. A ãeká nás toho je‰tû opravdu

mnoho. Vûfiím v‰ak, Ïe stanovené úkoly a cíle

pro rok 2009 se nám podafií splnit a Ïe obãané

na‰eho obvodu budou skuteãnû rádi, Ïe pocháze-

jí právû z Vítkovic.

VáÏení spoluobãané, kolegové, partnefii. âas,

kdy star˘ rok pomalu, ale jistû ode‰el, aby uvol-

nil místo roku novému, je nejen okamÏikem po-

zastavení, ale i momentem spfiádání plánÛ do bu-

doucna… A protoÏe nás ãeká opût nároãn˘, ale

vûfiím, Ïe úspû‰n˘ rok, je ãas si na malou chvíli

vydechnout. Pfieji vám v‰em tedy úspû‰n˘ rok

2009. Petr Dlabal, 
starosta Mûstského obvodu Vítkovice

První den roku 2009 zaãal pro paní BoÏenu

Vyplelovou z Vítkovic velmi slavnostnû.

V kruhu sv˘ch nejbliÏ‰ích oslavovala 100 let od

svého narození. S kyticí a dárkov˘m balíãkem

ji pfii‰el gratulovat k vzácnému jubileu také sta-

rosta Vítkovic pan Petr Dlabal. Oslavenkynû

zavzpomínala na proÏité roky, které strávila po-

fiád ve Vítkovicích. V domku na Ryskovû ulici

se narodila, vychovala dvû dcery, Janu a Mile-

nu, nyní zde bydlí s vnuãkou Dalilou a pravnuã-

kou Juditou. Ve ·kole pro Ïeny, nyní Stfiední

zdravotnické ‰kole, se vyuãila ‰vadlenou, její

manÏel pracoval v Hutních montáÏích a v kinû

Jas. VÏdy mûla ráda zpûv a i sv˘m hostÛm zaz-

pívala svou nejoblíbenûj‰í písniãku - Ta na‰e

písniãka ãeská. Na dotaz pana starosty, jak se

doÏít tak pûkného vûku, odpovûdûla, Ïe pokud

mohla, pofiád pracovala a starala se o rodinu.

Nejradûji vzpomíná na dobu, kdy po svatbû vy-

chovávala své dûti. Vyvrcholením oslav paní

Vyplelové byl ohÀostroj, kter˘ rozzáfiil okolí je-

jich domeãku. - Rr -
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Sad JoÏky JabÛrkové zdravûj‰í a krásnûj‰í

RADNICE INFORMUJE
ZE ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA
Poslední zasedání vítkovického zastupitel-

stva v loÀském roce se uskuteãnilo tûsnû pfied

vánoãními svátky, a to 22. prosince 2008. Za-

stupitelé nejprve vyhodnotili uplynul˘ rok,

kter˘ se nesl zejména v duchu oslav 100. v˘ro-

ãí pov˘‰ení Vítkovic na mûsto. Po slavnostním

úvodu následovalo projednání schváleného

programu jednání, kdy zastupitelé v jednotli-

v˘ch záleÏitostech rozhodli takto:

Zastupitelstvo MOb Vítkovice
1. vzalo na vûdomí informativní zprávu k do-

tazÛm, pfiipomínkám a podnûtÛm vznese-

n˘m na 15. zasedání ZMOb Vítkovice dne

19. 11. 2008; 

(hlasování: pro 12, proti 1, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

2. vzalo na vûdomí zápis z 12. jednání Fi-

nanãního v˘boru ZMOb Vítkovice;

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

3. schválilo rozpoãtová opatfiení; 

(hlasování: pro 11, proti 0, hlasování se
zdrÏeli 3 zastupitelé)

4. rozhodlo poskytnout pÛjãky ze Sociálního

fondu; 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

5. schválilo rozpoãet Sociálního fondu pro

rok 2009; 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

6. schválilo rozpoãtov˘ v˘hled pro rok 2010 -

2012; 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

7. schválilo rozpoãet pro rok 2009; 

(hlasování: pro 12, proti 0, hlasování se
zdrÏeli 2 zastupitelé)

8. rozhodlo neposkytnout finanãní dar FC

Vítkovice; 
(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

9. rozhodlo neposkytnout finanãní dar ¤ím-

skokatolické farnosti; 

(hlasování: pro 11, proti 1, hlasování se
zdrÏeli 2 zastupitelé)

10. rozhodlo o vyfiazení nemovitého majetku

z úãetní a operativní evidence; 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

11. rozhodlo o poskytnutí pobídkové následné

slevy - Zengrova 8; 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

12. rozhodlo o poskytnutí pobídkové následné

slevy - Sovova 6; 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

13. vydalo souhlasné stanovisko k zámûru

mûsta prodat nemovitosti (¤ímskokat. far-

nost O.-Vítkovice); 

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

14. rozhodlo prodat ãást pozemku parc. ã. 728

v k. ú. Vítkovice; 

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

15. rozhodlo prodat pozemek p. p. ã. 500/32

v k. ú. Zábfieh-VÎ; 

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

16. rozhodlo prodat pozemek parc. ã. 784 v k.

ú. Vítkovice; 

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

17. rozhodlo vydat nesouhlasné stanovisko

k zámûru mûsta prodat pozemek parc. ã. 95

v k. ú. Vítkovice; 

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

18. rozhodlo vydat souhlasné stanovisko k zá-

mûru mûsta prodat pozemek parc. ã. 194/16

v k. ú. Vítkovice. 

(hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

19. vzalo na vûdomí problematiku parkování

na ul. Mírové, VûÏní a rozhodnutí Rady

MOb Vítkovice, projednat s pfiíslu‰n˘m

odborem SMO Magistrátu, Dopravním

podnikem, a. s. a Ostravsk˘mi komunika-

cemi, a. s. moÏnost zfiízení ‰ikmého ãi po-

délného stání na ul. Mírové;

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

20. stanovilo pau‰ální ãástky náhrady v˘dûlku

neuvolnûn˘m ãlenÛm ZMOb Vítkovice pro

rok 2009 a schválilo Zásady pro poskyto-

vání pracovního volna s náhradou mzdy

a náhradu u‰lého v˘dûlku neuvolnûn˘m

ãlenÛm ZMOb. 

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

21. vzalo na vûdomí plán schÛzí RMOb a zase-

dání ZMOb Vítkovice pro 1. pololetí 2009;

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

22. rozhodlo poÏádat o poskytnutí dotace na 

opravu hromadného hrobu italsk˘ch zajat-

cÛ z 1. svûtové války;

(hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

První zasedání vítkovického zastupitelstva se

uskuteãní dne 9. bfiezna 2009 v 15.00 hod.

v obfiadní síni na‰í radnice. Obãané jsou 

k úãasti srdeãnû zváni. - rr -

Bûhem prosince zaãaly v Sadu JoÏky JabÛrkové

úpravy, které se neobe‰ly bez pozornosti obãanÛ.

První etapa, která se t˘kala ofiezu 112 stromÛ, by-

la dokonãena 15. 12. 2008. Kácení 24 stromÛ zaã-

ne v lednu a bude ukonãeno v závûru bfiezna. Ptá-

te se, proã k tûmto zásahÛm dochází? 

„V Ïádném pfiípadû nejde o nesystémové kácení

zdrav˘ch stromÛ, naopak," uji‰Èuje ing. Leo‰ 

Adamík, místostarosta obvodu Vítkovice. „Obec

v posledních deseti letech vûnovala nemalé fi-

nanãní prostfiedky do stavebních úprav parku -

byly vybudovány nové chodníky, rekonstruován

altán, opravena zeì u hfii‰tû házené a vybudováno

i nové dûtské hfii‰tû. Ov‰em obnovû vegetace a je-

jí údrÏbû jsme se tolik nevûnovali, a to i pfiesto, Ïe

zde jsou vzácné a staré stromy. Nechali jsme si

proto provést odborn˘ prÛzkum a studii na zá-

chranu a obnovu vegetace v tomto parku, kter˘ je

pfiíjemnou oázou pro na‰e obãany. A zjistili jsme,

Ïe mnoho stromÛ je ve velmi ‰patném stavu, jsou

poniãené, naru‰ené nebo nemocné. A tak na zá-

kladû této studie vznikla detailní projektová do-

kumentace, v níÏ jsou pfiesnû nejen oznaãeny na-

ru‰ené stromy, které by mûly b˘t pokáceny, ale

zároveÀ i plán nové v˘sadby. Ta musí korespon-

dovat s celkovou vizí Sadu JoÏky JabÛrkové. To

znamená, Ïe nové stromy se nebudou sadit jen

místo tûch pokácen˘ch, ale budeme doplÀovat

systematicky i jednotlivé aleje a stromofiadí tak,

aby byla obnovena jejich celistvost a park získal

opût svÛj pÛvodní charakter. Proto plánujeme do

budoucna také sadbu niÏ‰í vegetace, kefiÛ, úpravu

trávníkÛ a podobnû. Sad JoÏky JabÛrkové je pro

na‰i obec velmi v˘znamn˘ územní celek a my mu

chceme vûnovat maximální pozornost. Celkovû

bude vynaloÏeno na v˘sadbu nové vegetace v této

etapû 600 tis. Kã z finanãních prostfiedkÛ mûsta

Ostravy. Tuto ãástku plánujeme doplnit i pro-

stfiedky z na‰eho rozpoãtu.” - len -

V prosinci byly káceny stromy také v ulici U Cemen-
tárny. Foto: Jifií ZerzoÀ
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Pfiedstavujeme Odbor finanãní, rozpoãtu a ‰kolství

RADNICE INFORMUJE

Peníze aÏ v první fiadû, fiíká se. Pravda je, Ïe bez dob-

fie naplánovan˘ch financí a kvalitnû zpracovaného roz-

poãtu nemohou dobfie fungovat ani rodiny, natoÏ tak

velké celky, jako je mûstsk˘ obvod Ostrava-Vítkovice.

O financích, ale také o ‰kolství, které je souãástí Odbo-

ru finanãního, rozpoãtu a ‰kolství, jsme hovofiili s paní

Marií Brakovou, vedoucí odboru.

„Stfiední ‰koly, které se na území obvodu nacházejí,

spadají pod Krajsk˘ úfiad MSK a nejsou v kompetenci

Úfiadu mûstského obvodu Vítkovice. Do péãe na‰eho

odboru patfií ãtyfii matefiské ‰koly, které jsou souãástí

pfiíspûvkové organizace Matefiská ‰kola Ostrava-Vít-

kovice, Prokopa Velikého 37, a dvû základní ‰koly.

Jsou to pfiíspûvkové organizace s právní subjektivitou,

které samy nakládají se svûfien˘m majetkem a hospo-

dafií s financemi pfiidûlen˘mi Krajsk˘m úfiadem MSK

na pfiímé náklady na vzdûlávání a s pfiíspûvkem na pro-

voz od zfiizovatele. Na nás je, abychom jejich hospoda-

fiení kontrolovali a starali se o opravy budov, jejichÏ

jsme vlastníky. V obvodu sídlí i soukromá základní

‰kola v ulici Pasteurova a základní ‰kola na ul. Halaso-

va, které v‰ak nespadají do kompetence úfiadu. Nicmé-

nû kdyÏ na zaãátku ‰kolního roku chodíme vítat prv-

Àáãky, patfií i tyto ‰koly k na‰im pravideln˘m zastáv-

kám."

·kolkám a ‰kolám, které jsou v péãi úfiadu, je tfieba

neustále vûnovat pozornost. „Napfiíklad v prosinci pro-

bûhla v matefiské ‰kole v Erbenovû ulici v˘mûna oken

a topení v hodnotû 1 131 tis. Kã," fiíká paní Marie Bra-

ková. „V roce 2009 se chceme zamûfiit na matefiskou

‰kolu v ulici Kofienského a posléze ObráncÛ míru, kde

jsou okna rovnûÏ ve ‰patném stavu. Vyhledáváme staré

projekty a snaÏíme se, aby budovy získaly pÛvodní ráz.

To se nám podafiilo napfiíklad pfii rekonstrukci oken bu-

dovy ‰koly v ulici Halasovû, která citlivou v˘mûnou 

oken získala zcela jinou atmosféru a ráz. RovnûÏ se

v prÛbûhu roku 2009 chystáme do zahrad matefisk˘ch

‰kol pofiídit hrací vybavení."

Základní ‰kolu ·alounova v roce 2009 ãeká vymalo-

vání pfiízemí a prvního patra, druhé podlaÏí malování

absolvovalo v roce 2008. Budova této ‰koly je podle

slov paní Brakové v dobrém stavu a nevyÏaduje akutní

opravy. Jiné je to se Základní ‰kolou Rostislavova

(bliÏ‰í informace o zámûrech s tímto subjektem byly 

uvefiejnûny v listopadovém zpravodaji). „I kdyÏ jsme

do této ‰koly investovali bûhem sedmnácti let, co je

v na‰í správû, znaãné ãástky, v˘sledek tomu stále ne-

odpovídá a my hledáme zásadní fie‰ení," dodává paní

Braková s tím, Ïe se zastupitelstvo snaÏí nalézt finanã-

ní zdroje, které by pomohly sloÏitou situaci v Z· Rosti-

slavova vyfie‰it. A jsme opût u toho - peníze aÏ v první

fiadû… Zamûstnanci Odboru finanãního, rozpoãtu

a ‰kolství vykonávají ve‰keré úãetní práce, zpracová-

vají v‰echny faktury, penûÏní pfiíkazy, úãtují o majet-

ku, zab˘vají se pohledávkami, vedou evidenci o pfiíj-

mech atd. „Je toho dost a navíc jde o práci opravdu

mravenãí, kdy musíme mít naprosto pfiesné záznamy

o v‰ech pfiíjmech, v˘dajích, pohybech na úãtech a vÛ-

bec o v‰em, co se ve finanãní oblasti úfiadu dûje," po-

kraãuje paní Braková s tím, Ïe jednou ze zásadních po-

vinností, které patfií k pfielomu roku, je zpracování fi-

nanãního plánu obvodu pro nadcházející období. Ale

to uÏ je samostatná kapitola. - gl - 

Nejvût‰í vítkovick˘ park omladí nové stromy
I stromy mohou b˘t 

nebezpeãné
Ofiezy a kácení stromÛ v Sadu JoÏky JabÛrkové i ná-

slednou v˘sadbu, která probûhne v následujících dvou

letech, bude provádût firma David Miãan - Zahrada M.

Tato firma pÛsobí na trhu od roku 1996 a zab˘vá se

projekty a realizacemi zahrad a arboristikou (péãe

o stromy, o‰etfiování stromÛ i „horolezeckou” techni-

kou ap.). Firma, která má zakázky napfi. ve Fr˘dku-

Místku, Novém Jiãínû a nûkolika men‰ích obcích, spo-

lupracuje s vítkovick˘m úfiadem od roku 2001, kdy

provedla ofiezy na hfibitovû. O stavu stromÛ v Sadu JoÏ-

ky JabÛrkové jsme hovofiili s panem Davidem Miãa-

nem.

„PoÏadavkem úfiadu bylo zhodnotit stávající stav

stromÛ, navrhnout o‰etfiení vãetnû jeho rozvrÏení podle

naléhavosti a zpracovat plán nové v˘sadby. Ze stávají-

cích 316 stromÛ jsem oznaãil 24 stromÛ jako odumfie-

lé, nebo potenciálnû nebezpeãné a navrhl jejich vyká-

cení. U nebezpeãn˘ch stromÛ jde vût‰inou o kombinaci

sníÏené vitality (schopnosti reagovat na negativní vlivy

prostfiedí) a vytvofiení dutiny v místû mechanického na-

máhání, pfiípadnû spolu s celkov˘m náklonem stromu

ap. V‰echny stromy navrÏené ke kácení schvaloval od-

bor Ïivotního prostfiedí magistrátu. Z posudku vyply-

nulo, Ïe pfies dobr˘ souãasn˘ stav stromÛ a momentál-

nû vysok˘ dendrologick˘ potenciál porostu bude nutná

masivní v˘sadba nov˘ch stromÛ. Skoro 93 % stromÛ je

ve vûkovém stádiu, kdy ukonãily prodluÏovací rÛst

a staly se stabilní a dÛleÏitou souãástí kompozice, ale

zároveÀ jejich vûk a velikost uÏ neumoÏÀuje nápravu

pfiípadn˘ch defektÛ. A právû

velká ãást stromÛ, pln˘ch 41

proc., má rÛznû sníÏenou stabi-

litu (v mífie, která momentálnû

neohroÏuje), nejãastûji ne-

vhodn˘m vûtvením, tedy roz-

sochami ve spodních ãástech

koruny, které sniÏují Ïivotnost

stromÛ. To znamená, Ïe pfii

dal‰ím zanedbávání nov˘ch

v˘sadeb nastane ãas, kdy se

kompozice parku rozpadne.

Proto jsem navrhl dosadbu aÏ 182 nov˘ch stromÛ."

Jak˘mi kroky a na jakém místû parku úpravy za-
ãaly? 

„Zaãaly projektovou pfiípravou. První etapou bylo

provedení zdravotních fiezÛ u 112 stromÛ nad frekven-

tovan˘mi komunikacemi a v okolí dûtského hfii‰tû.

Souãasnû s plánováním ofiezÛ v‰ak bylo dojednáno

i provedení I. etapy v˘sadby 92 nov˘ch stromÛ v rámci

náhradních v˘sadeb. Dal‰ím krokem bude kácení tûch

dfiíve schválen˘ch 24 stromÛ. V˘sadba 92 nov˘ch bude

provedena co nejdfiíve, tedy bezprostfiednû poté, co bu-

dou ukonãeny v‰echny potfiebné administrativní kroky.

Dal‰í etapa ofiezÛ bude provedena podle pokynu úfia-

du.”

Kolik stromÛ tedy bude následnû vysázeno?
„PÛjde celkem o 182 stromÛ. V˘sadba je rozdûlena

do dvou etap. O provedení první etapy je rozhodnuto,

termín bude teprve potvrzen. Pfied druhou etapou v˘-

sadby stromÛ navrhuji rekonstrukci travnat˘ch ploch

a v˘sadeb kefiÛ." - len -

Investujeme do rozvoje 
na‰eho obvodu!

Finanãní plán obvodu 
pro rok 2009

Laik mnohdy ani netu‰í, co v‰e je tfieba udûlat pro to,

aby v obvodu fungovaly v‰echny sluÏby a aby se daná

mûstská ãást rozvíjela ke spokojenosti sv˘ch obãanÛ.

Pojìme proto nahlédnout do finanãního plánu obvodu

Vítkovice pro rok 2009, kter˘ pfiipravil Odbor finanãní,

rozpoãtu a ‰kolství, a udûlejme si alespoÀ rámcovou

pfiedstavu o nároãnosti celého procesu a o tom, do ãeho

budou v rámci obvodu v roce 2009 plynout finanãní

prostfiedky.

Pfiíjmy
Souãástí finanãního plánu mûstského obvodu Vítko-

vice pro rok 2009 jsou celkové pfiíjmy ve v˘‰i 93,7 mil.

Kã (na základû upraveného rozpoãtu bude rozpoãet

roz‰ífien také o vyplácení sociálních dávek). Z toho pfii-

bliÏnû 16,4 mil. Kã tvofií pfiíjmy daÀové (danû z nemo-

vitostí, správní poplatky, místní poplatky), 40,2 mil. Kã

pfiedstavují vlastní pfiíjmy (nájmy bytÛ, nebytov˘ch

prostor, pozemkÛ, zisk z reklam apod.). Kapitálové pfií-

jmy, které vznikají pfii prodeji domÛ a pozemkÛ, dosa-

hují v˘‰e 12,1 mil. Kã; 23,2 mil. Kã jsou dotace ze stát-

ního rozpoãtu na v˘kon státní správy a dotace od mûsta

Ostravy, které jsou na správu, zabezpeãení úklidu ob-

vodu apod.). Dal‰í dotace od mûsta je investiãní ve v˘‰i

1,25 mil. Kã na vybudování horolezecké stûny v Sadû

J. JabÛrkové. Od celkové ãástky 93,7 mil. Kã je tfieba 

odeãíst financování, kde jsou splátky pÛjãek a úvûrÛ

a také zapojení fondu rozvoje bydlení na opravy byto-

v˘ch domÛ. Celkové zdroje k rozdûlení do v˘dajÛ ãiní

92,4 mil. Kã. 

V˘daje
V oblasti komunikací bude v rámci obvodu Vítkovi-

ce v roce 2009 mimo jiné investováno do oprav kanali-

zace, komunikace a chodníkÛ v ulicích Holubova, Ma-

ixnerova a Thomayerova nákladem cca 4 mil. Kã.

V rámci bytového hospodáfiství byly schváleny kon-

krétní opravy, jako v˘mûna oken v domû ·tramberská

18, v domû Oceláfiská 43, 45, 47 a v domû Halasova 23,

oprava omítek domu Rudná 44 aÏ 52, oprava izolace

domu na námûstí Jifiího z Podûbrad 2 (bude následovat

v˘mûna oken a rekonstrukce fasády), zateplení fasády

Halasova 23. Celková investice do tûchto akcí pfiedsta-

vuje 8 mil. Kã. Na hfibitovû v Závodní ulici bude prove-

deno zastfie‰ení vchodu k sociálnímu zafiízení a správy

hfibitova. Náklady na údrÏbu a ãistotu obvodu vãetnû

kácení dfievin pfiedstavují 9,3 mil. Kã, na peãovatelskou

sluÏbu je vyãlenûno 1,292 mil. Kã. Na rozsáhlou ãin-

nost státní správy mûstského obvodu Vítkovice vãetnû

ãinné matriky je zapotfiebí 22,7 mil. Kã. Finance urãené

‰kolsk˘m zafiízením pfiedstavují 1,48 mil. Kã na provoz

matefisk˘ch ‰kol, 2 mil. Kã na provoz Z· ·alounova,

Z· Rostislavova 2,9 mil. Kã (souãástí ‰koly je ‰kolní jí-

delna, takÏe velkou ãást rozpoãtu pfiedstavují náklady

na potraviny a energie). V této ‰kole je vzhledem k její-

mu specifickému zamûfiení (hokejová ‰kola) v posled-

ních letech ménû ÏákÛ. ·kola tedy dostává ménû dotací

od státu na Ïáky a na platy. Aby mohla fungovat, musí

b˘t z rozpoãtu obvodu dopláceno na platy uãitelÛ a zá-

konné odvody, pro rok 2009 se jedná o 421 tis. Kã. Ob-

vod bude dotacemi pfiispívat na sport, kulturu a sociální

oblast. Dotace obdrÏí napfiíklad SSK Vítkovice-národní

házená ve v˘‰i 130 tis. Kã, FC Vítkovice pro mláde-

Ïnická druÏstva 80 tis. Kã, obãanskému sdruÏení Îivá

nadûje, které se vûnuje romské komunitû, je urãeno 171

tis. Kã, Charita Ostrava obdrÏí 41 tis. Kã a Charita sv.

Alexandra 39 tis. Kã. Podpora knihovny ve Vítkovicích

bude ve v˘‰i 50 tis. Kã. 

V˘dajÛ je samozfiejmû mnohem víc a t˘kají se nej-

rÛznûj‰ích oblastí, které je tfieba pro dobr˘ chod obvodu

trvale zabezpeãovat. Pokud vás zajímají detailnûj‰í in-

formace, kompletní podobu finanãního plánu pro rok

2009 naleznete na www.vitkovice.ostrava.cz. - gl -



Bûhem nûkolika mûsícÛ se více neÏ sto‰edesátiletá

budova vítkovického zámeãku, stojícího uprostfied

na‰í obce, promûnila v nádhern˘ historick˘ objekt,

z nûhoÏ doslova d˘chá kouzlo minulosti. „Je‰tû pfied

4 mûsíci jen málokdo vûfiil pfii pohledu na rozboura-

nou budovu bez stfiechy, kdy se zároveÀ zpevÀovaly

v‰echny nosné konstrukce stûn a stropÛ, Ïe se do

konce roku tato stavba podafií dokonãit," fiíká ing. Pa-

vel Czene, odborn˘ fieditel VÍTKOVICE REALITY

DEVELOPMENT. „A dnes uÏ máme dokonce za se-

bou i obû kolaudace. Ta první, kolaudace zámeãku,

probûhla uÏ v listopadu. Druhá ãást kolaudace objek-

tÛ galerie, ostrahy, správní budovy, zpevnûné plo-

chy, inÏen˘rsk˘ch sítí a dal‰ích, probûhla v polovinû

prosince." V tuto chvíli mají fiemeslníci nejvíce práce

na dokonãení interiérÛ. Postupnû se dodûlávají kaze-

tové podlahy, které jsou replikou tûch pÛvodních, ná-

sledovat bude tapetování podle projektu interiérÛ

a pak se budou postupnû vybavovat místnosti nábyt-

kem, a to pÛvodním i novû vyroben˘m podle stylu

jednotliv˘ch místností a sálÛ, závûsy, záclonami, ar-

chitektonick˘mi svítidly-lustry a tak dále. „PfiestoÏe

se v‰e rekonstruuje tak, aby celkov˘ ráz nejen budo-

vy, ale i ãástí jednotliv˘ch místností, pfiipomínal zá-

meãek v dobû, kdy ho Salomon Meyer Rothschil,

tehdej‰í majitel Ïelezáren, postavil, nechybí zde ani

moderní technické vybavení, jako je audio-video

technika v kinosále, kamery, klimatizace, dálkovû o-

vládaná svûtla v místnostech a jiné technické detaily,

které jsou v dne‰ní dobû nutností," pokraãuje ing.

Czene.

Rekonstruovan˘ zámeãek by mûl b˘t slavnostnû 

otevfien v rámci Dne otevfien˘ch dvefií akciové spo-

leãnosti VÍTKOVICE, kter˘ je kaÏdoroãnû na 1. má-

je. V té dobû by se sem mûlo také nastûhovat vedení

firmy. RothschildÛv zámeãek tvofiil kdysi s dal‰ími

objekty klidovou zónu obklopenou parkem a nechy-

bûla zde ani zimní zahrada. Patrová budova slouÏila

jako reprezentativní sídlo fieditelÛ vítkovick˘ch Ïele-

záren a jejich rodin. Po roce 1948 do‰lo k necitliv˘m

zásahÛm do dispoziãního uspofiádání místností zám-

ku, nastûhovaly se sem podnikové organizace, tech-

nická knihovna a nakonec také podnikové muzeum.

A jaké jsou plány s vyuÏitím novû zrekonstruované-

ho zámeãku? V pfiízemí budou vybudovány jednací

a pfiijímací salonky, patro pak zaberou kanceláfie ãle-

nÛ statutárních orgánÛ spoleãnosti VÍTKOVICE,

a to vãetnû kanceláfie pfiedsedy pfiedstavenstva. A za-

jímavostí je zcela jistû i novû vzniklá v˘stavní gale-

rie v podkroví budovy, do níÏ jiÏ nyní pronikají slu-

neãní ãi mûsíãní paprsky skrz obrovsk˘ originální

stfie‰ní svûtlík.

- len -

V pátek dne 5. 12. 2008 jiÏ v brzk˘ch odpoledních

hodinách pfiipravovaly ãlenky komise pro ‰kolství, kul-

turu, tûlov˘chovu a mládeÏ na‰eho úfiadu tradiãní miku-

lá‰ské odpoledne a podveãer pro vítkovické dûti z ma-

tefisk˘ch ‰kol i nejmen‰í ‰koláãky základních ‰kol ob-

vodu. Tato akce se stala jiÏ tradicí a malé ratolesti se

vÏdy tû‰í na sváteãnû rozsvícen˘ a vyzdoben˘ sál âes-

kého domu. Letos jich pfii‰la témûfi stovka a tak v do-

provodu rodiãÛ nebo prarodiãÛ zcela sál zaplnili. Akce

zaãínala v 16 hodin, ale uÏ po obûdû se sál pfiipravoval

a zdobil, strojil se stromeãek, aranÏovaly se ãokoládové

adventní kalendáfie, aby je mûl Mikulá‰ hezky po ruce.

Pak zb˘valo jen zavázat balíãky s ovocem, pfiipra-

vit prostor pro vystupující a uÏ pomáhat s oblékáním

a líãením hlavních aktérÛ - ãertíkÛ a ãertic, andûla

i pan Mikulá‰e.

V 16 hodin jiÏ byl sál zcela obsazen - paní fieditel-

ka z matefiinek pfiítomné pfiivítala a pfiedstavila kou-

zelníka, kter˘ sv˘mi neuvûfiiteln˘mi kousky bavil

v‰echny témûfi celou hodinu. Jeho pfiedstavení bylo

opravdu super - aÏ se tajil dech, na tom se shodly dû-

ti i dospûlí.

Ale co naplat - stejnû jsme se v‰ichni nejvíce tû‰ili

na pfiíchod Mikulá‰e a jeho doprovodu.

KdyÏ sál potemnûl, ve dvefiích se objevila ma-

jestátní bílá postava Mikulá‰e v doprovodu Andûla.

V okamÏiku, kdy ãert a ãertice zafiinãeli sv˘mi fietû-

zy, v mnoha dûtem byla malá du‰iãka. Ale dûti byly

povût‰inou hodné, coÏ Mikulá‰ vyãetl ve své nebes-

ké knize, spoleãnû zazpívaly nebo pfiednesly básniã-

ku a nikoho pak neminula sladká odmûna a ovocn˘

balíãek. Své dojmy si pak je‰tû dlouho sdûlovaly me-

zi sebou, chtûly se vyfotit s ãertíky i Mikulá‰em, od-

povídaly na otázky zvídavé paní redaktorce z televi-

ze, která celé odpoledne natáãela. Hned pfií‰tí t˘den

si dûti mohly pfiipomenout kouzelné pfiedvánoãní od-

poledne je‰tû jednou - pokud se podívaly na kabelo-

vou televizi nebo internet.

Dûti si vánoãní atmosféry uÏívaly je‰tû i na besíd-

kách, které pro nû pfiipravovaly paní uãitelky ve ‰kol-

kách i ‰kolách, ale jejich oãka se urãitû nejvíce roz-

záfiila u stromeãkÛ doma, v kruhu sv˘ch nejbliÏ‰ích

a u spousty dárkÛ pod stromeãkem.

A my dospûlí jsme mûli radost, Ïe se dûtem odpo-

ledne s Mikulá‰em líbilo - i na nás dospûláky d˘chlo

kouzlo Vánoc a dokázali jsme se na chvíli zastavit

v pfiedvánoãním shonu.

V‰ichni si pfiejeme, aby nám toto kouzlo a pohoda

vydrÏela co nejdéle i v novém roce 2009.

Ilona Bergerová

V závislosti na moÏnosti získání dotaãních finanã-

ních prostfiedkÛ by na jafie roku 2009 mohla b˘t zahá-

jena první ze ‰esti projektovan˘ch etap v˘stavby, bû-

hem nichÏ se podstatnû zmûní stávající charakter ná-

mûstí Jifiího z Podûbrad. „Na‰ím zámûrem je zmûnit

nejen podobu námûstí Jifiího z Podûbrad, které je

v souãasnosti fie‰eno jako parkovi‰tû a dopravní plo-

cha, ale také dal‰ích na nûj navazujících ãástí," fiíká

Jan Kubík, vedoucí Odboru v˘stavby, Ïivotního pro-

stfiedí a vodního hospodáfiství. „Proto jsme zadali

zpracování studie, která by vedla v podstatû k vytvo-

fiení zóny pro pû‰í mífiící z Mírového námûstí pfies 

ulici Jeremenkovu aÏ na námûstí Jifiího z Podûbrad,

kde by tak mûla vzniknout klidová plocha pokraãují-

cí dále ve smûru k Sadu JoÏky JabÛrkové, kde chce-

me vytvofiit pro na‰e obãany i náv‰tûvníky Vítkovic

relaxaãní a odpoãinkovou zónu, v níÏ bude minima-

lizována doprava. Z námûstí by mûly zcela zmizet

autobusy, jejichÏ zastávka by se pfiesunula podle do-

mluvy s DPMO, naopak by zde mûla b˘t vytvofiena

nová parkovací místa pro zákazníky obchodÛ a ná-

v‰tûvníky této ãásti obvodu. Pokud najdeme investo-

ra, mohlo by b˘t realizováno i podzemní parkovi‰tû." 

Studie se zab˘vá i moÏnou dostavbou, v níÏ jsou

zakotveny dva objekty bytov˘ch domÛ s podzemní-

mi garáÏemi a rohové bytové domy pfiímo na námûs-

tí. Poãítá se i s úpravami stávajícího parãíku mezi ná-

mûstím a ulicí Kutuzovovou i zelenû kolem knihov-

ny. Zmûny by se mûly t˘kat i parãíku u b˘valého ki-

na Mír, kde se poãítá i s moÏnou dostavbou bytov˘ch

jednotek. „V kaÏdém pfiípadû v‰ak jde o moÏnost pro

investory, obvod nebo mûsto nemohou tak rozsáhlou

v˘stavbu financovat," upozorÀuje pan Kubík na nut-

nost získání investorÛ, ktefií by do Vítkovic pfiinesli

jak zásadní zmûnu, tak i pfiíleÏitost pro dal‰í rozvoj

této mûstské ãásti. „Studie je rozãlenûna na ‰est etap

s celkov˘mi náklady ve v˘‰i zhruba 75 milionÛ ko-

run. Z v˘‰e této ãástky je patrné, Ïe pÛjde o dlouho-

dobou záleÏitost úzce související se zájmem investo-

rÛ."

První etapa má podobu návrhu regulaãního plánu,

kter˘ bude nahrazovat územní plán námûstí, a pláno-

vané v˘stavby domÛ, které budou tvofiit dominantu

námûstí. „Vûfiím, Ïe se nám podafií získat podporu

z fondÛ EU a realizovat ná‰ projekt do roku 2013,"

dodává vedoucí odboru. 

- gl - 
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Nová podoba námûstí Jifiího z Podûbrad

Vítkovick˘ zámeãek má opût svÛj pÛvodní lesk

Mikulá‰ské odpoledne 2008
Aukce v zámeãku pfiinesla dûtem

z dûtského centra Domeãek 
témûfi 100 tisíc korun!

Nádhern˘ vánoãní

dárek - témûfi 100 tisíc

korun - získalo dûtské

centrum Domeãek pro

dûti do tfií let, které sídlí

v Ostravû-Zábfiehu, dí-

ky aukci, která se v ne-

dûli 14. prosince uskuteãnila v prostorách novû re-

konstruovaného Rothschildova zámeãku. ·lo vÛbec

o první akci, která se v zámeãku po otevfiení konala.

Bûhem aukce se zde draÏilo kolem tfií set pfiedmûtÛ,

ov‰em v˘tûÏek z prodeje 14 darovan˘ch poloÏek,

pfiedev‰ím velkoformátov˘ch smaltÛ, které vznikly

v rámci projektu SMALT ART VÍTKOVICE 2008,

ale i souboru slovníkÛ ãi originálního dresu Baníku

s podpisy hráãÛ, byl urãen na dobroãinn˘ úãel. Pfiipa-

dl dûtskému centru Domeãek, které peãuje o ty nej-

men‰í dûti od narození do tfií let, které nemají to ‰tûs-

tí vyrÛstat s mámou a tátou a ãekají zde na náhradní

rodiãe. „Peníze bychom rádi vyuÏili na dovybavení

místnosti pro stimulaci opoÏdûn˘ch dûtí, pracovali

bychom zde i s náhradními rodiãi," naznaãil fieditel

centra MUDr. Zdenûk Novotn˘. 

- gl - 



ZVELEBOVÁNÍ  
A PŘEMĚNY MĚSTSKÉHO  

OBVODU VÍTKOVICE  
V ROCE 2008

V následující fotodokumentaci uvádíme nejdůležitější opravy  
a rekonstrukce nemovitého majetku obce.

A. BYTOVÉ A NEBYTOVÉ DOMY
Šalounova 18

Stav po rekonstrukci - zadní strana Stav po rekonstrukci – čelní strana

 Štramberská 2 Štramberská 2A, 2B

Zateplení fasády Zateplení fasády



Lidická 27

 Výměna oken a oprava fasády Výměna oken a oprava fasády – dvorní část

Ocelářská 41 Tržiště pro motoristy 

 Oprava vodorovné a svislé izolace Nové WC

Halasova 26  Štramberská 16

Výměna oken Výměna oken



 Ocelářská 16

Zdravotní středisko pro praktického lékaře Výměna oken

Rudná 38 – 40 Rudná 42

Výměna oken Výměna oken

 Rudná 44 – 64

Výměna oken

Tavičská 34



B. OPRAVY A REKONSTRUKCE KOMUNIKACÍ
Kutuzovova  

Celková rekonstrukce Oprava vozovky i chodníků

Mostárenská 

 Oprava chodníku

Ocelářská – úsek Rudná až Okružní



Slavnostnû vyzdobenou spoleãenskou místností

s rozzáfien˘m stromeãkem v domovû dÛchodcÛ Mag-

nolie v Ostravû-Vítkovicích se line vÛnû jablkového

závinu se skofiicí, chlebíãkÛ, perníãkÛ a ãerstvû uva-

fiené kávy… Pomalouãku, ale s patrn˘m oãekáváním

a úsmûvem na rtech, sem pfiicházejí první obyvatelky

domova. Dne‰ní den je pro nû sváteãní. âeká je pfií-

jemné posezení u vánoãního stromeãku zpestfiené

koledami, které jim jiÏ ponûkolikáté zazpívají stu-

dentky Stfiední zdravotnické ‰koly v Ostravû-Vítko-

vicích. „Pfied nûkolika lety zde mûla jedna na‰e stu-

dentka svou babiãku, coÏ bylo pro nás prvním impul-

sem k vánoãnímu vystoupení v tomto domovû,"

vzpomíná PhDr. Kamila Veselá, profesorka zmínûné

‰koly. „Od té doby povaÏujeme na‰i úãast na této vá-

noãní besídce za samozfiejmost a chodíme sem velmi

rády." A protoÏe jde o vánoãní besídku, nechybí ani

tentokrát dárky. První balíãky, které daroval mûstsk˘

obvod Vítkovice, v‰ak putují z rukou paní fieditelky

ãtyfiem oslavenkyním, které se v prosinci doÏívají

svého jubilea. A dal‰í dáreãky následují: ostravsk˘

Avion Shopping Park daroval domovu finanãní pfiís-

pûvek na zakoupení rádií a sluchátek, které babiã-

kám zpfiíjemÀují v‰ední dny, SdruÏení Litera také

pfiispûlo finanãní ãástkou a hotel ATOM opût pfiipra-

vil ten nejlahodnûj‰í dárek v podobû vynikajícího ja-

blkového ‰trúdlu a chlebíãkÛ. Malé dáreãky vlastno-

ruãnû vyrobily babiãkám i studentky Stfiední zdra-

votnické ‰koly a tradiãnû nechybûl ani finanãní pfiís-

pûvek mûstského obvodu Vítkovice, kter˘ se jiÏ léta

zapojuje do této pfiedvánoãní akce. PÛvabnou atmo-

sféru v˘jimeãného dopoledne nádhernû doplnily ko-

ledy v podání studentek prvního roãníku, s nimiÏ si

notovaly i babiãky…

„Podobné emocionální záÏitky jsou pro na‰e svû-

fienkynû velmi dÛleÏité a prospû‰né," komentovala

setkání studentek a seniorek, jimÏ je v prÛmûru 81,6

let, sociální pracovnice domova paní Stehlíková.

Podle ní patfií vystoupení dûtí a studentÛ k nejemoci-

onálnûj‰ím akcím. „Babiãkám také svûdãí canistera-

pie - náv‰tûvy pejskÛ a jejich doprovodÛ, své místo

má i muzikoterapie a kulturní vystoupení - obyvatel-

ky na‰eho domova mají ve velké oblibû písniãkáfie,

ktefií hrají staré ãeské písnû. Vánoce v‰ak u mnoh˘ch

vzbuzují smutek a nostalgii, vzpomínky na minulost

pfiicházejí ãastûji neÏ jindy. Navíc jen zhruba 20 %

stafienek má moÏnost strávit ·tûdr˘ den se sv˘mi

blízk˘mi." - gl - 
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Vítkovická nemocnice v roce 2009

Vánoce zavítaly i do domova dÛchodcÛ Magnolie…

Víte, Ïe Vítkovická nemocnice realizovala v ro-

ce 2008 stavební a pfiístrojové investice ve v˘‰i 60

mil. Kã? Nejv˘znamnûj‰í stavební investicí bylo

vybudování nového oddûlení ARIP ve v˘‰i 34

mil. Kã, které integruje oddûlení ARO a multi-

oborovou JIP. Díky tomuto novému oddûlení je

nemocnice schopna pacientÛm nabídnou skuteã-

nû ‰piãkovou intenzivní péãi.

V rámci pfiístrojov˘ch investic byly pofiízeny

‰piãkov˘ kardiovaskulární ultrazvuk pro Vasku-

lární centrum, nové endoskopy pro Centrum péãe

o zaÏívací trakt, 4D ultrazvuk pro Centrum péãe

o matku a dítû a systém PACS pro práci s digitál-

ními snímky pro Radiologii.

V roce 2009 se naváÏe na stávající intenzivní

rozvoj nosn˘ch center nemocnice, a to Centra
péãe o zaÏívací trakt, Vaskulárního centra
a Porodnice - Centra péãe o matku a dítû. Po-

zornost bude zamûfiena i na rozvoj Centra mam-

mologické péãe (mammografick˘ screening), 

Iktového centra a Diabetologického centra.

Nemocnice se chce rovnûÏ zamûfiit na zlep‰ení

prostfiedí pro pacienty pfii pobytu na lÛÏku. V sou-

vislosti s tím dojde k rekonstrukci pokojÛ, sociál-

ních zafiízení a spoleãensk˘ch prostor na vytipo-

van˘ch oddûleních, chystá se i rekonstrukce po-

kojÛ na novorozeneckém oddûlení. 

Nemocnice se v rámci energetick˘ch úspor

a estetizace budov chystá na v˘mûnu oken v bu-

dovû, kde poskytují péãi dva ze tfií nosn˘ch oborÛ,

a to Centrum péãe o zaÏívací trakt a Vaskulární

centrum. Zajímavou informací je také investice

do tfií nov˘ch v˘tahÛ. Poãítá se s vybudováním

centrálního interního pfiíjmu, kter˘ zkvalitní pfií-

jem pacientÛ k hospitalizaci a o‰etfiení akutních

pacientÛ. 

Pro dobré fungování nemocnice je dÛleÏit˘ vy-

soce odborn˘ a vstfiícn˘ personál, takÏe vedení

nemocnice chce stabilizovat, motivovat klíãové

a loajální zamûstnance. Pro obãany Ostravy i oko-

lí chystá Vítkovická nemocnice dny otevfien˘ch

dvefií, zamûfiené na prevenci cévní mozkové pfií-

hody a pacientskou konferenci, která se zamûfií

a nespecifické stfievní zánûty. - gl -

PRÁCE, TIPY, INFORMACE
S nov˘m rokem pfiicházíme s novou rubrikou, zamûfienou na otázky nezamûstnanosti, hledání práce,

pracovních nabídek apod. Najdete zde nabídky zamûstnání, vyjádfiení zamûstnavatelÛ, informace, které

by mûly pomoci pfii hledání zamûstnání atd. SnaÏíme se prostû pomoci tûm, ktefií práci hledají, a dát pro-

stor tûm, ktefií ji nabízejí, pfiípadnû mají k tématu hledání a nabídky práce co fiíci. Redakãní rada

Vítkovice mají nejvy‰‰í míru nezamûstnanosti v Ostravû
Mûstsk˘ obvod Vítkovice patfií dlouhodobû mezi mûstské obvody s nejvy‰‰í mírou nezamûstnanosti

v rámci mûsta Ostravy i celého okresu Ostrava. Míra nezamûstnanosti v jednotliv˘ch ãástech okresu Os-

trava se vyhodnocuje ãtvrtletnû a podle údajÛ z 30. záfií dosáhla v Ostravû-Vítkovicích 14,6 %, v okrese

Ostrava 8,1 %. Ale i ve Vítkovicích se v poslední dobû situace zlep‰ovala, je‰tû pfied tfiemi roky zde byla

míra nezamûstnanosti dvojnásobná.

To, jak vysoká nebo nízká nezamûstnanost v té které ãásti mûsta je, prakticky vÛbec neovlivÀuje poãet

ani skladba místních zamûstnavatelÛ, ale struktura obyvatel. Je to proto, Ïe v rámci okresu Ostrava je vel-

mi dobrá dopravní obsluÏnost, takÏe ten, kdo nenalezne práci pár krokÛ od domu, mÛÏe za ní zamífiit do ji-

né ãásti mûsta ãi okresu. Na míru nezamûstnanosti mûstské ãásti Vítkovice nemá vliv to, zda zde sídlí VÍT-

KOVICE holding, a. s., a dal‰í zhruba osmdesátka vût‰ích zamûstnavatelÛ a fiada men‰ích firem i Ïivnost-

níkÛ. Zamûstnavatelé ve Vítkovicích donedávna poptávali velké mnoÏství nov˘ch zamûstnancÛ a kdyby

mûli spoléhat jen na obyvatelstvo v bezprostfiedním okolí, mohli rovnou zavfiít. ObtíÏné bylo a v nûkter˘ch

pfiípadech stále zÛstává, naplnit stavy kvalifikovan˘ch zamûstnancÛ i v rámci celého Moravskoslezského

kraje, proto zamûstnavatelé roz‰ífiili svou poptávku také na zamûstnance z jin˘ch zemí. Hlavním dÛvodem

toho, proã není moÏné uspokojit poptávku zamûstnavatelÛ z domácích zdrojÛ a zároveÀ dÛvodem pfietrvá-

vající vysoké nezamûstnanosti, je totiÏ hlavnû nepfiíznivá vzdûlanostní struktura obyvatel této ãásti mûsta,

coÏ se projevuje i na struktufie lidí bez práce. I v rámci celého ostravského okresu evidujeme vysok˘ podíl

uchazeãÛ bez vzdûlání nebo pouze se základním vzdûláním (39,1 %), ale ve Vítkovicích je to dokonce

71,3 %!

Cestou, jak ven ze situace, kdy podniky nemají lidi a hned vedle na pracovním úfiadû „stojí fronta", je

vést mladé lidi k tomu, aby si vybírali taková povolání, která se uplatní na trhu práce, dokonãovali stfiední

‰koly, a v neposlední fiadû, aby byli vedeni k zodpovûdnosti a k uvûdomování si, Ïe lépe se Ïije tûm, kdo

pracují. A to je bûh na velmi dlouhou traÈ. Svatava Baìurová, tisková mluvãí Úfiadu práce v Ostravû

V porodnici 
vítkovické nemocnice 

loni trhali rekordy
Nejvût‰í poãet narozen˘ch miminek zazna-

menala Vítkovická nemocnice, ãlen skupiny 

AGEL, od roku 1991, kdy zde porodilo 1564

Ïen. V roce 2008 se ve zdej‰í porodnici narodilo

rekordních 1636 dûtí, coÏ je o 115 miminek více

neÏ v roce 2007. Vítkovická nemocnice se stala

rodn˘m místem 833 chlapeãkÛ a 803 dûvãátek.

Ing. Tomá‰ Îelazko, 
mluvãí holdingu Agel

Dobrovolníci zpívali 
koledy v nemocnici

Nemocn˘m dûtem hospitalizovan˘m ve Vítko-

vické nemocnici, která je ãlenem skupiny AGEL,

zpfiíjemnili pfiedvánoãní ãas dobrovolníci Adra,

ktefií v úter˘ 16. prosince v Dûtském oddûlení

spoleãnû s mal˘mi pacienty a jejich rodiãi zpívali

koledy.

Dûtské oddûlení Vítkovické nemocnice roãnû

o‰etfií pfies tfii tisíce dûtí. Souãástí oddûlení je

i dûtské stfiedisko, které peãuje asi o tisíc dûtí po

stránce léãby i prevence. Oddûlení zaji‰Èuje kom-

pletní diagnostiku a léãbu d˘chacího ústrojí, led-

vin i moãov˘ch cest, zaÏívacího traktu, problémÛ

s pomoãováním, bolestmi bfiicha apod. - gl -
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Lednov˘ program v knihovnû
Pro velk˘ zájem byla prodlouÏena do 14. 1.

2009 kolektivní v˘stava fotografÛ z Ostravy (J. Ma-

lík, M. Smékal, J. Hrdina, T. âvanãara, R. Pavlík, M.

Popeláfi, R. Polá‰ek), ·v˘carska (R. Schmid, J. Lip-

scher) a Nûmecka (Ch. von Steffelin, P. Oehlmann,

K.-O. Hesse) a M. Davida z Prahy s v˘stiÏn˘m ná-

zvem „Vítkovická ulice - rok dvatisíce". V˘stava

se koná ve spolupráci a za finanãní podpory ÚMOb

Ostrava-Vítkovice a je vûnována 100. v˘roãí pov˘-

‰ení Vítkovic na mûsto.

Vybrali jsme pro vás nûkolik málo vût
ing. Romana Polá‰ka k této v˘stavû: 
Mûstská ãtvrÈ Vítkovice vznikala spolu s jednotli-

v˘mi provozy Vítkovick˘ch Ïelezáren, coÏ jí dodává

charakter „ocelového mûsta” z románu Julese Verna.

Vzájemné prorÛstání obytn˘ch ãástí s jednotliv˘mi

provozy továrny a obãanskou vybaveností vede ke

ztrátû hranic mezi bûÏn˘m Ïivotem a prÛmyslovou

v˘robou. Náv‰tûvník Vítkovic mÛÏe mnohdy zavá-

hat, zda je‰tû prochází územím mûsta, nebo jiÏ vstou-

pil do industriální zóny. PrÛmysl prorÛstá mûstem ve

tfiech vrstvách, v podzemí to je zmûÈ chodeb po vytû-

Ïeném uhlí, na povrchu pak síÈ Ïelezniãní dopravy

propojující jednotlivé závody a jen pár metrÛ nad ze-

mí se vlní potrubí rozvádûjící pfii v˘robû vzniklé ply-

ny a kapaliny do míst, kde mohou b˘t je‰tû zuÏitko-

vány. 

Pfiijìte si prohlédnout pÛsobivou v˘stavu.
V‰echny srdeãnû zveme.

Foto z vernisáÏe v˘stavy Vítkovická ulice - rok dvati-
síce z 25. 11. 2008.

Co dal‰ího nabízíme v lednu:
Krajiny mého Ïivota - v˘stava obrazÛ Ale‰e Kali-

vody 

20. 1. - 27. 2. 2009
20. 1. 2009 v 17.00 - vernisáÏ v˘stavy

Mrazivá krása - v˘tvarná dílna pro dûti; malování

zimních motivÛ na sklo

ãtvrtek 22. 1. 2009 ve 14.30 - 15.30

V pátek 5. 12. 2008 se za finanãní podpory ÚMOb

Vítkovice konala Mikulá‰ská besídka. Dûti se pfie-

svûdãily, Ïe s ãerty nejsou Ïerty.

Do knihovny srdeãnû zvou 
D. Butorová a kolektiv knihovnic

KULTURA
180. v˘roãí zaloÏení spoleãnosti Vítkovice

100 let od pov˘‰ení Vítkovic na mûsto 
Rok nabit˘ zajímav˘mi daty skonãil a oslavy v˘znam-

n˘ch v˘roãí obce i Ïelezáren se uzavfiely koncem roku.

Îelezárny byly zaloÏeny pfied 180 lety, Vítkovice pov˘-

‰eny na mûsto pfied 100 lety.

Mám to ‰tûstí, Ïe jsem byla témûfi u v‰eho, co se oslav

t˘kalo. Zahajovali jsme 10. ledna 2008 na radnici a 22.

prosince 2008 na zastupitelstvu zakonãili. Mezitím pro-

bíhaly desítky akcí, od v˘stav, vystoupení, soutûÏí dûtí,

besed po jedineãné koncerty, o kter˘ch jste byli ve zpra-

vodaji informováni.

Vyvrcholení akcí s názvem Vítkovice probûhlo ve

dnech 2. a 3. prosince 2008. Gejzír pfiekvapiv˘ch oka-

mÏikÛ, kter˘ch jsem se mûla ‰tûstí zúãastnit, byl skuteãnû

na evropské úrovni (moÏná i na svûtové, ale tu moÏnost

srovnání nemám a nechci psát „silná slova"). 

Po dva dny probíhaly na mnoha místech v Ostravû se-

mináfie na velmi zajímavá témata. Projektanti, konstruk-

téfii a dal‰í technicky zamûfiení odborníci se seznamovali

s nov˘mi trendy a v˘vojem obrábûcích strojÛ, moderni-

zací prÛmyslov˘ch pecí, vyuÏíváním odpadního tepla

a dal‰ími technick˘mi novinkami a trendy. Byli sezná-

meni s organizaãní strukturou VÍTKOVICE Holding.

V hotelu Imperiál probíhala konference pod zá‰titou Mi-

nisterstva Ïivotního prostfiedí âeské republiky s pfiíspûv-

ky zahraniãních hostÛ. Byla otevfiena linka na v˘robu

beze‰v˘ch ocelov˘ch lahví. V Domû kultury Akord se

se‰li historikové, architekti, právníci i zamûstnanci dne‰-

ní spoleãnosti VÍTKOVICE. Zde jsem dostala moÏnost

pfiedstavit mûsto Vítkovice a Ïivot jeho obyvatel i pro-

jekt Propagace Vítkovic. Pfiipravila jsem promítání sta-

r˘ch fotografií obyvatel, fotografií z leto‰ních akcí i kres-

by. Bylo mi nejen ctí, ale i potû‰ením se setkat s lidmi,

kter˘m není osud Vítkovic lhostejn˘. Je nás „zapále-

n˘ch" na‰tûstí více a pozvolna pfiib˘vají noví. Zde byli

i z Prahy a Brna ti, ktefií mají velkou zásluhu na záchranû

industriálních památek a jejich propagaci.

Ale nejvíce jsem se tû‰ila na doprovodné akce. V Do-

mû umûní byla zahájena úÏasná v˘stava Sváry zfiení (ães-

ké v˘tvarné umûní 1890 - 1918) mi tak blízk˘ch malífiÛ.

Na vernisáÏi zpívala mladá umûlkynû, pfii jejímÏ zpûvu

mne mrazilo - a ejhle, za t˘den jsem ji vidûla v Gounodo-

vû Faustovi v divadle Moravskoslezském, jsem zvûdava,

kam to dotáhne… V˘stava potrvá do 28. 2. 2009 - do-
poruãuji nav‰tívit, nikde jinde mnohé obrazy neuvidí-
te - ve stfiedy je dokonce vstup do Domu umûní zdar-
ma!

V rámci semináfie jsme dostali moÏnost prohlédnout si

opravovan˘ „zámeãek", jenÏ bude otevfien a zpfiístupnûn

na jafie 2009, snad 1. kvûtna. Duch místa, ve kterém jsem

se také ãas od ãasu vyskytla (v knihovnû, v baletním sále,

na v˘stavû ke 175. v˘roãí), zatím dfiímá, tajnû jsem jej

zpûvem lákala ven z úkrytu, on si ãeká, aÏ bude v celé

kráse a osloví kaÏdého. Úpravy pokraãují, ‰tukolustro

sloupÛ zmûnilo svou barvu, ale jejich hlavice, zábradlí,

pÛvodní schody, zavírání oken a dal‰í detaily urãitû ná-

v‰tûvníky pfiekvapí, je to klenot mûsta, i kdyÏ o nûm

mnoho lidí vÛbec nevûdûlo!!!

Kfiest knihy Jindfiicha ·treita, kterou tvofiil ve vítkovic-

k˘ch provozech od loÀského roku, probûhl po druhém

pracovním dni semináfiÛ ve velkém stanu postaveném

pfied boãním vstupem do budovy âEZ Arény. Pro vût‰inu

z nás bylo záhadou proã, proã právû tady se opékala pfied

stanem na roÏni selata a voli. Na‰e zvûdavost byla nastar-

tována, jako kdyÏ se zaãne poodhalovat tajemství Ïeny...

Panu ·treitovi jsem uÏ potfietí pfiinesla rÛÏi, pr˘ se mu-

ÏÛm kvûtiny nedávají, ale má mÛj obdiv uÏ pár desítek

let, ne jen tûch posledních, kdy se doãkal... a rudé rÛÏe

mu slu‰í k ãernému odûvu, jeho cesta byla trnitá…

Ve stanu se se‰la spoleãnost z celého svûta - Japonci,

âíÀané, Korejci, Argentinci, ·panûlé, Poláci, Bulhafii,

Rusové, Slováci. Ministfii, politici, generální fieditelé, sta-

rostové, fotografové, umûlci a dal‰í hosté po kfitu knihy

pfie‰li na tribuny âEZ Arény. 

âekalo je ohromující pfiedstavení se tfiemi obrovsk˘mi

plátny, nûkolika pódií, na kter˘ch se vystfiídali - Bohuslav
MartinÛ Filharmony, Zlín, OkamÏit˘ filmov˘ orchestr

Prague s dirigenty Varhanem

Orchestroviãem Bauerem a Ro-

manem Válkem, Hradi‰Èan s Ji-

fiím Pavlicou, Michal Pavlíãek,

Radim Hladík s doprovodn˘mi

kapelami. Asi nejvût‰í hvûzdou

byla houslistka Gabriela Deme-

terová. Na pódiu se rozezpívaly

a roztanãily desítky dûtí z Ond-

rá‰ku, Akcentu Vítkovice (cho-

reografie Lenka BuroÀová),

nad nimi na plátnech vévodily Vítkovice ve v‰ech podo-

bách - tady jsem vidûla zábûry, kdy jsem kompars za-

hlédla u na‰í ·títové kolonie. Laserové paprsky, ohÀová

podívaná, ohÀostroje atmosféru umocÀovaly. Nevím, jak

to bylo s hudbou, zdála se mi zcela nová, nicménû jsem

sly‰ela pasáÏe hrané na ocelové tlakové lahve a dal‰í hu-

dební nástroje z oceli, pÛsobila na mne opravdu industri-

álnû… (Zatím jsem sly‰ela tento druh hudby provádûn˘

mlad˘mi extravagantními osobami, líbí se mi, pfies mÛj

vûk mne oslovuje).

Po obrovském potlesku nás ãekala romantika ve vel-

kém… Druhá polovina âEZ Arény se promûnila v malé

„Vítkovice"! Vcházeli jsme do nûkolikametrov˘ch kulis

vítkovického reÏného zdiva - kostel, ·títovka a dal‰í bu-

dovy na‰ich pohádkov˘ch Vítkovic. Uprostfied tryskala

fontána, kolem ní bílé laviãky a dookola byly rozestave-

ny rautové stoly, stoleãky a posezení (teì si fieknete - k˘ã

- ne, bylo to aranÏováno velmi citlivû). Jen jsem si pfiipo-

mnûla první takovou kulisu v men‰ím, kterou jsme s teh-

dej‰ím starostou Mgr. Petrem Kutûjem realizovali pro

vítkovick˘ ples asi pfied osmi lety… Mûla jsem radost, Ïe

se moje sny plní, i kdyÏ trochu jinak a mám nadûji pro

splnûní dal‰ích, protoÏe vím, Ïe Vítkovice byly a budou,

i kdyÏ v jin˘ch podobách, vize Paula Kupelwiesera byla

nadãasová a nastartována k pokraãování. 

Potkávám ãím dál víc mlad˘ch lidí, ktefií jsou Vítkovi-

cemi fascinováni - studenty FAMU z Prahy, fotografy,

Japonce, Korejce, historiãky z Polska, kaÏd˘ rok za

mnou chodí studenti historie, architektury z celé republi-

ky, jen my místní se nûjak neprobouzíme a nevidíme.

Doufám, Ïe v‰em náv‰tûvníkÛm oslav 180. v˘roãí zalo-

Ïení spoleãnosti Vítkovice se zde líbilo a dobré jméno

Vítkovic se ponese do celého svûta jako tomu bylo od ro-

ku 1828. Lenka Kocierzová, kronikáfika 

Poslední loÀská vycházka s kronikáfikou 
(12. 12. 2008)

S rokem 2008 se pfii‰ly rozlouãit dvû desítky fanou‰kÛ

procházek rÛzn˘mi zvlá‰tními kouty Vítkovic. 

U vodotrysku jsem jim pfiedala své dojmy z oslav 180

let Ïelezáren a z posledních prosincov˘ch událostí. Po-

psala jsem jim pfiedvánoãní VídeÀ, kam jsem se koneãnû

dostala a snad se tam nûkdy vydám i po stopách Kupel-

wieserov˘ch (tentokrát jsem si uÏila jednoho z m˘ch nej -

Vincenta van Gogha). Pfies místa prvního vítkovického

hfibitova kolem po‰ty, kde jsme si pfiipomnûli listono‰e

a po‰tovní vozy, jsme do‰li do základní ‰koly ·alounova.

A tak jsme se ve ‰kole, která uÏ stála v letech pov˘‰ení

Vítkovic na mûsto, rozlouãili s oslavami 100 let od toho-

to data. Vycházkáfii si prohlédli v˘stavu umûleck˘ch dûl,

poslechli komentáfi ak. mal. Karola Hercíka a za celoroã-

ní putování dostali mal˘ dáreãek - Vítkovické PEXESO. 

První leto‰ní vycházka s kronikáfikou bude v pátek 23.

ledna 2009 od 15.00 od zastávky tramvaje ã.1 - DÛl Jere-

menko. Zve Lenka Kocierzová

Vzkaz kronikáfiky
Vycházky budou pokraãovat i v roce 2009. Termíny

budou vyvû‰eny na nástûnce v pfiízemí radnice nebo se je

dozvíte na mém telefonním ãísle 596 116 465. V poslední

dobû mne na úfiadû hledá ãím dál více lidí. Nenajdete

mne tam, protoÏe nejsem zamûstnancem úfiadu. Kroniku

vedu na dohodu, najdete mne na v˘‰e uvedeném telefon-

ním ãísle, pfiípadnû nechejte dotaz na záznamníku. Pfieji

i já do roku 2009 mnoho setkání s pfiíjemn˘mi lidmi

a dal‰í záÏitky ve Vítkovicích. 

Lenka Kocierzová
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Hodnotit podzim vítkovické kopané lze ze dvou po-

hledÛ - buì cel˘ch ‰estnáct odehran˘ch zápasÛ jako ce-

lek, coÏ by ale pÛlsezónu dosti skreslilo, anebo zaãít

hodnotit podzim aÏ od 6. kola, coÏ znamená hodnotit je-

nom 10 zápasÛ. Proã? Právû od ‰estého kola vystfiídal

u vítkovického kormidla ne‰Èastného a bezradného Aloi-

se Grussmanna Vlastimil Paliãka, kter˘ s muÏstvem pfie-

ce jenom dokázal „pohnout" a muÏstvo dokázalo neãe-

kanû vyhrát nûkteré zápasy, jako napfiíklad dovézt tfii bo-

dy z Jihlavy, aspiranta na postup do nejvy‰‰í soutûÏe!

„Jsme v tabulce po ‰estnácti kolech na 13. místû, a to

v dané situaci není nejhor‰í, neboÈ minimální odstup má-

me od dal‰ích, uÏ podstatnû vy‰‰ích míst. Budu hodnotit

jen tûch 11 zápasÛ, pfii nichÏ jsem s muÏstvem pracoval.

Za ten ãas jsme získali aktivní skóre 14 : 13 a bodovû

jsme obsadili 6. - 7. místo. Zlep‰ili jsme pfiedev‰ím 

obrannou hru tak, Ïe v posledních deseti kolech jsme in-

kasovali jen devût gólÛ a zaãala se nám dafiit i hra útoku.

Musíme za pochodu fie‰it dal‰í typicky vítkovickou zále-

Ïitost - spoustu odchodÛ a pfiíchodÛ nov˘ch hráãÛ. Musí-

me fie‰it post gólmana, neboÈ na sto procent nám odejde

brankáfi Uvarenko, ale i dal‰ím konãí smlouvy, jako jsou

stoper ·vestka, nebo útoãníci Pulkert s Hanákem."

Zimní pfiíprava ve Vítkovicích je rozdûlena na dvû

ãásti, ta první zaãala 8. prosince a jejím vyvrcholením

bude halov˘ turnaj v Ostravû. Hlavní pfiíprava byla zahá-

jena 5. ledna, bûhem ní se poprvé zúãastníme zimního

turnaje Tipsport liga, jehoÏ jedna skupina se bude hrát

v Îilinû. Tam se setkáme s domácím t˘mem, RuÏombe-

rokem a Banskou Bystricí.

VraÈme se je‰tû k podzimu: nejlep‰ím stfielcem byl Ja-

roslav Divi‰ s pûti góly, Tomá‰ Kuchafi, Martin Prohasz-

ka a Tomá‰ Poznar dali po dvou gólech. âervenou kartu

vidûli na podzim Uvarenko, Motyãka, DoleÏal a Beutel.

Celkovû nasbíraly Vítkovice nejvíce ÎK - celkem 19.

Domácí náv‰tûvy mûli Vítkoviãtí nejmen‰í z celé II.

ligy, coÏ souvisí ãásteãnû také s tím, Ïe vítkoviãtí fotba-

listé skonãili v tabulce „doma" aÏ na 15. místû, v tabulce

„venku" jsou Vítkovice na 8. místû .- mi -

·KOLSTVÍ

Z POLICEJNÍHO ZÁPISNÍKU

SPORT
Mikulá‰ská besídka 

v M· Prokopa Velikého
4. prosince jsme pozvali do na‰í ‰kolky v‰echny ma-

minky, tatínky, sourozence, babiãky, dûdeãky, tety,

strejdy a samozfiejmû také Mikulá‰e s ãertem a andûlem.

Pfii‰li skoro v‰ichni. Jen z jednoho ãerta ne‰la hrÛza. Ne-

bo byly na‰e dûti tak odváÏné? Bc. Ema H˘Ïová

Nejvût‰í realizace „toxi” v Ostravû
Ostravsk˘ toxi t˘m realizoval v listopadu 2008 spolu

s dal‰ími policejními útvary (Národní protidrogovou centrá-

lou ostravské expozitury, zásahovou jednotkou správy Seve-

romoravského kraje a mnoha dal‰ími) rozsáhlou akci Ost-

rov. Jejím cílem bylo objasnûní trestné ãinnosti nedovolené

v˘roby a distribuce pervitinu. Bûhem akce bylo zadrÏeno se-

dm podezfiel˘ch osob. ·est z nich si vyslechlo obvinûní

z trestn˘ch ãinÛ nedovolená v˘roba a drÏení omamn˘ch

a psychotropních látek. V‰ichni obvinûní byli následnû vzati

do vazby. por. Bc. Gabriela Holãáková, Policie âR

STALO SE…
Okraden˘ star˘ muÏ

Dne 5. 12. 2008 se na sluÏebnu mûstské policie v Ostravû-

Vítkovicích dostavil sedmaosmdesátilet˘ muÏ s tím, Ïe byl

pfiedchozího dne pfii placení v prodejnû potravin okraden

sv˘m sousedem o finanãní hotovost 3000 Kã. StráÏníci do-

tyãného muÏe (47 let) kontaktovali, av‰ak ten popíral, Ïe by

se krádeÏe dopustil. Okraden˘ muÏ trval na oznámení vûci

Policii âR. Zda skuteãnû do‰lo ke spáchání trestného ãinu,

policisté nyní ‰etfií. 

Opil˘ a bez fiidiãského prÛkazu 
Dne 6. 12. 2008 oznámil na linku 156 v‰ímav˘ obãan, Ïe

kolem vozidel zaparkovan˘ch v ulici Markovû v Ostravû-

Vítkovicích se pohybuje podezfiel˘ muÏ. Na místo ihned vy-

razila hlídka mûstské policie, která spatfiila v jednom z vozÛ

sedût na místû pro fiidiãe sedmnáctiletého mladíka zjevnû

pod vlivem alkoholu. StráÏníkÛm se pfiiznal, Ïe si bez dovo-

lení pÛjãil vozidlo sv˘ch rodiãÛ, které fiídil, aãkoli sám nemá

fiidiãsk˘ prÛkaz. Navíc pfii parkování zfiejmû naboural vedle

stojící auto, které mûlo v jednom místû po‰kozenou karose-

rii. StráÏníci mladíka pfiedali pfiivolan˘m policistÛm. 

Podchlazen˘ bezdomovec
Dne 11. 12. 2008 byla hlídka mûstské policie vyslána do

opu‰tûného domu v ulici U Cementárny v Ostravû-Vítkovi-

cích, kde se mûl neoprávnûnû zdrÏovat muÏ bez pfiístfie‰í.

StráÏníci dotyãného v objektu skuteãnû na‰li. âtyfiiaãtyfiice-

tilet˘ muÏ byl podchlazen˘, jeho zdravotní stav nebyl právû

nejlep‰í. Proto pfiivolali na místo sanitu, kterou byl muÏ pfie-

vezen do nemocnice. Vladimíra Kejdová,
Mûstská policie âR

Fale‰n˘ kontrolor
Prodejna na Mírovém námûstí v Ostravû-Vítkovicích byla

jedním z mnoha míst, kde v prosinci 2008 „úfiadoval" fale‰-

n˘ kontrolor. MuÏ na invalidním vozíku vÏdy nav‰tívil pro-

vozovnu, pfiedloÏil smy‰len˘ prÛkaz Státní obchodní inspek-

ce ã. 36587 na jméno Bc. Lubomír Hlou‰ek a provádûl „kon-

trolu", pfii níÏ nalezl „pochybení" personálu a uloÏil bloko-

vou pokutu. Îádáme v‰echny osoby, jejichÏ provozovny Bc.

Lubomír Hlou‰ek, kontrolor Státní obchodní inspekce,

zkontroloval a uloÏil blokové sankce, aby kontaktovaly Poli-

cii âeské republiky na lince 158, nebo pfiímo komisafie os-

travské sluÏby kriminální policie a vy‰etfiování, por. Bc.

Radka Har‰anyho na tel. 974 726 795.

por. Bc. Gabriela Holãáková, komisafika

Co chybí hokejov˘m fanou‰kÛm v âEZ arénû?
Ani „první flek” diváka nepfiitahuje?

Fotbalov˘ podzim ve Vítkovicích
AÏ nakonec tro‰ku radosti

Mladá mistrynû svûta Ïije v na‰í obci

UÏ je to tak, ani obãasné první místo ostravského di-

váka do âEZ arény na hokejová utkání nepfiitahuje.

Zfiejmû právû to slÛvko „obãasné" první místo ostrav-

sk˘m divákÛm vadí. Vítkoviãtí hokejisté si totiÏ nedoká-

Ïou vedení v tabulce podrÏet na del‰í ãas. Jen co naskoãí

aÏ nahoru vítûzstvím venku, hned ho doma zase lehko-

váÏnû ztratí. A to vût‰inou se soupefiem, kter˘ by mûl b˘t

v jejich silách, kter˘ je k poraÏení. To je kámen úrazu.

Jak je to moÏné, Ïe Vítkoviãtí nedokáÏou odehrát nûkdy

s vyloÏen˘m outsiderem solidní zápas s pfiedpokláda-

n˘m jasn˘m v˘sledkem? Proã nedokáÏou promûÀovat

vyloÏené ‰ance, proã nedokáÏou stfiílet góly ãasto

i v pfiesilovkách pût na tfii?

Malou omluvou mohou b˘t v˘padky, kdy chybí zra-

nûní hráãi, právû ti, na kter˘ch v˘kon a zejména hra

v pfiesilovkách stojí i padá. Hokej se zase tolik nezmûnil,

a tak nelze neÏ zavzpomínat na dávnûj‰í ãasy, jejichÏ pa-

mûtníci dosud Ïijí, kdy OZS Josefa Kotase doslova pras-

kal ve ‰vech, náv‰tûvy ménû neÏ deset i dvanáct tisíc by-

ly bûÏnou záleÏitostí.

MoÏná, Ïe momentálnû trpí hokejové náv‰tûvy fi-

nanãní otázkou, Ïe sto korun za lístek je pro nûkoho aÏ

pfiíli‰. KdyÏ jdou z rodiny na zápas dva nebo i tfii a kdyÏ

se v jednom t˘dnu hraje tfieba dvakrát, tak to musí b˘t

znát, marná sláva. K tomu pfiipoãtûme parkovné, které

uÏ není padesát, ale jen tfiicet korun a obãasná rozhodnu-

tí vítkovického vedení, Ïe na zápasy mají Ïeny a dûti do

15 let vstup zdarma pfiece jen penûÏenky náv‰tûvníkÛ

tro‰ku u‰etfií.

Ov‰em v‰echno mají v rukou pfiedev‰ím vítkoviãtí ho-

kejisté, kter˘m to zrovna v oãekávan˘ch zápasech, jako

je tfieba derby s Tfiincem, právû nevyjde tak, jak si to pfie-

jí a Ïádají domácí fanou‰ci. Vítkoviãtí hokejisté nafiíkají,

ale sami mohou uãinit pro náladu sv˘ch divákÛ rozhod-

nû více, neÏ kolik ãiní dosud - jít na led zejména doma,

ale je jejich povinností i v zápasech venku, s takovou ve-

rvou a zodpovûdností, aby brali body i tûm nejlep‰ím.

Mají na to podmínky i dostateãn˘ hráãsk˘ kádr a divák

pak urãitû zase zaãne v Ostravû na hokejové zápasy cho-

dit. - mi -

Titul mistrynû svûta, Evropy i âeské republiky, dva ti-

tuly vicemistrynû Evropy a titul taneãní skupina roku -

to jsou jen leto‰ní tituly, které s juniorskou formací ve

stylu disco dance a show dance získala patnáctiletá Ve-

ronika Tobiá‰ová z Ostravy-Vítkovic. „Tanci se vûnuji

od sv˘ch ‰esti let a mám ho skuteãnû velmi ráda," fiíká

Veronika, která studuje prvním rokem obor Vefiejno-

správní ãinnost na Stfiední odborné ‰kole AHOL v Os-

travû-Vítkovicích. „PfiestoÏe pfied soutûÏemi míváme

tréninky 5 - 7 x t˘dnû, snaÏím se stíhat nejen ‰kolu, ale

i jiné aktivity, jako je náv‰tûva fitcentra nebo kina. Ráda

také bruslím a hraji tenis. To v‰e v‰ak zvládám opravdu

jen okrajovû, vût‰inu ãasu vûnuji tanci," dodává s úsmû-

vem Veronika, která od samého poãátku tanãí za TJ So-

kol Vítkovice, oddíl Akcent Ostrava. Tento úspû‰n˘ os-

travsk˘ taneãní klub získal jen v leto‰ním roce celkem

35 titulÛ, z tûch nejv˘znamnûj‰ích mÛÏeme vyjmenovat

dva tituly mistrÛ svûta, ãtyfii tituly mistrÛ Evropy a tfii-

náct titulÛ mistrÛ âR, a to ve stylech show dance, disco

dance a latinskoamerické tance.

„Leto‰ní rok byl pro nás velmi úspû‰n˘, zvlá‰È pro na-

‰e nejmlad‰í taneãnice, které ve stylu show dance získa-

ly s formací Karlík a továrna na ãokoládu tituly mistra

âR, Evropy i svûta a pro juniory, kter˘m se zase velmi

dafiilo ve stylu disco dance. S formací Na Fest se probo-

jovali celou taneãní sezónou bez jediné poráÏky a získali

titul mistra âR, Evropy i svûta," fiíká Hana Kovalanãíko-

vá, trenérka a choreografka disco dance taneãního klubu

Akcent. A juniorská formace, v níÏ tanãí i Verunka To-

biá‰ová, byla úspû‰ná i se svou show formací Batman se

vrací, která se umístila na krásném druhém místû na ME

a na MS byla pátá. „Letos jsem tanãila nejen v obou ju-

niorsk˘ch formacích, ale i s malou skupinou 2XA, s níÏ

jsme vybojovaly druhé místo na ME," doplÀuje v˘sled-

ky Veronika Tobiá‰ová, kterou mÛÏeme v‰ichni vidût

14. února 2009 ve vysílání âeské televize v pofiadu Ta-

neãní skupina roku, kterou se totiÏ stala právû ostravská

juniorská formace Batman se vrací! - gl -



V úter˘ devátého prosince jsme se po svaãince

se‰li v tûlocviãnû, abychom spoleãn˘mi silami

ozdobili vánoãní stromeãek. Nejprve tety nasadi-

li svût˘lka a pak uÏ jsme se do práce pustili i my -

za zvuku koled jsme stromeãek zkrá‰lili dfievûn˘-

mi ozdobami. Pod nádhernû nazdoben˘m stro-

meãkem nemohl chybût ani betlém z dfievûn˘ch

figurek. A pak jsme pou‰tûli lodiãky vyrobené ze

skofiápek ofiechÛ a svíãek a zpívali jsme koledy…

Tak tohle je ãerstv˘ zápis z kroniky dûtí Základní

‰koly speciální Diakonie âCE Ostrava, která síd-

lí v Ostravû-Vítkovicích, jejímÏ zfiizovatelem je

Diakonie âeskobratrské církve evangelické.

„V na‰í ‰kole zaji‰Èujeme vzdûlávání a v˘chovu

ÏákÛ s kombinovan˘mi vadami, jako je mentální

postiÏení, rÛzné formy dûtské mozkové obrny,

smyslové vady, autistické rysy, autismus a po-

dobnû," vysvûtluje Mgr. Irena Savková, fieditelka

‰koly, která jen v leto‰ním roce poskytuje speci-

ální základní vzdûlání 23 dûtem ve vûku od 5 do

20 let a zároveÀ zaji‰Èuje speciální kurzy pro han-

dicapované osoby star‰í 20 let, které nesplnily

povinnou ‰kolní docházku.

„Máme zde celkem ãtyfii tfiídy a v kaÏdé je ma-

ximálnû ‰est dûtí, o nûÏ peãuje speciální peda-

gog, asistent pedagoga a vychovatel. Co se t˘ká

poãtu vyuãovacích hodin, je u nás v‰e tak, jako

na bûÏn˘ch ‰kolách, vãetnû prázdnin a dnÛ volna

o víkendech a svátcích," pokraãuje paní fieditel-

ka. „Podstatnû se v‰ak li‰íme obsahem a formou

uãení. V souãasné dobû zde máme pouze dvû sa-

mostatnû chodící dûti, které jsou schopny podle

pokynu se najíst, obléknout a zvládnout osobní

hygienu. Ostatní dûti jsou plnû odkázány na po-

moc druhé osoby. TakÏe zde sice uãíme dûti také

ãíst, psát a poãítat a místo tûlesné v˘chovy mají

zdravotní v˘chovu nebo rehabilitaci, ale kromû

toho se na‰e dûti uãí napfiíklad pfiijímat potravu -

Ïv˘kat, polykat, pít z hrníãku a tak dále. SnaÏíme

se je maximálnû pfiipravit do Ïivota a pfiíjem po-

travy, zvládnutí osobní hygieny nebo napfiíklad

umûní se koncentrovat je jen to nejzákladnûj‰í,

co by se mûly nauãit zvládat. Pro nû je to v‰ak ne-

obyãejnû tûÏké a jak˘koliv malinkat˘ úspûch je

pro nás pro v‰echny obrovskou radostí."

KaÏdé dítû v této ‰kole má svoji barvu a roze-

zná ji. Ví, Ïe v‰e, co má jeho barvu, patfií jemu.

Kromû toho mají v‰ichni samozfiejmû klasickou

Ïákovskou kníÏku a navíc i informaãní se‰it ve

své barvû, kde uãitelé písemnû sdûlují rodiãÛm,

co ten den jejich potomek zvládl, co se mu neda-

fiilo, co by mûli trénovat doma nebo i to, jakou

náladu dítû mûlo, zda se nepot˘kalo s nûjak˘m

zdravotním problémem a jiné. Stejnû tak mohou

i rodiãe upozornit uãitele na fakt, Ïe dítû mÛÏe

nûkter˘ den tfieba ze zdravotních nebo psychic-

k˘ch dÛvodÛ hÛfie spolupracovat. „Tyto se‰ity

jsou pro nás velmi dÛleÏité, protoÏe pokud víme,

Ïe dítû mûlo napfiíklad doma záchvat, je nutné

v˘uku pfiizpÛsobit tak, aby ostatní nezaháleli, ale

zároveÀ aby se podafiilo zapojit nemocného Ïáka

do kolektivu, zabavit ho," vysvûtluje Mgr. Sav-

ková. Vût‰ina zdej‰ích dûtí nekomunikuje ver-

bálnû, k dorozumívání proto pouÏívají alternativ-

ní formu. PfieváÏnû takzvan˘ Makaton - zjedno-

du‰enou znakovou fieã. Souãástí jsou i piktogra-

my - obrázky, podle nichÏ dûti poznají, co budou

ten den ve ‰kole dûlat. Pomocí piktogramÛ dávají

uãitelé dûtem najevo nejen to, jak˘ pfiedmût bude

následovat, ale i to, Ïe bude svaãina, odpoãinek

nebo Ïe dítû ãeká nûjaká speciální terapie ãi sti-

mulace.¨

„Vût‰ina na‰ich ÏákÛ má opravdu tûÏké posti-

Ïení, a proto se v první fiadû snaÏíme zlep‰ovat je-

jich fyzickou stránku. Ta totiÏ velmi ovlivÀuje

psychiku kaÏdého z nich a následnû i celkov˘

rozvoj osobnosti. Pokud se dûtem dafií komuni-

kovat, jíst, zvládat alespoÀ hrubou motoriku, zve-

dá se jim automaticky sebevûdomí a pak také lé-

pe spolupracují v dal‰ích hodinách. Úspûchy

i neúspûchy prostû proÏívají stejnû jako kaÏd˘

z nás. A stejnû tak se tû‰í na Vánoce, na zdobení

stromeãku, na dáreãky, na slavnostní veãefii…,"

dodává na závûr paní Savková, která vede tuto

speciální ‰kolu pro dûti s více vadami jiÏ od roku

2005. A protoÏe tato ‰kola na území mûstského

obvodu Vítkovice patfií ve svém oboru k nejús-

pû‰nûj‰ím v âeské republice, zcela jistû se k ní

a k jejím dûtem v nûkterém z dal‰ích ãísel vrátí-

me.
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Vánoãní shon je za námi, koneãnû 
mÛÏeme vyrazit v klidu na nákupy…

AÏ deset tisíc lidí dennû nav‰tívilo v pfiedvánoãním období ostravsk˘ obchodní dÛm IKEA, kter˘

jako jedin˘ v Moravskoslezském kraji nabízí kompletní sortiment nábytku a bytov˘ch doplÀkÛ.

„Pfiedvánoãní ãas je nejhektiãtûj‰ím obdobím, proto jsme se maximálnû snaÏili náv‰tûvníkÛm naku-

pování u nás zpfiíjemnit napfiíklad nabídkou ‰védsk˘ch vánoãních specialit, a to nejen v na‰í prodej-

nû, ale dokonce jsme v prosinci od pátku do nedûle v oddûlení kuchyní pfiipravovali pro kolemjdou-

cí nabídku ãerstvû upeãen˘ch zázvorov˘ch perníãkÛ a tradiãního ‰védského vánoãního svafieného

vína Gloggu," fiíká Sylva Pivodová, marketingová manaÏerka IKEA Ostrava, podle níÏ b˘vá z po-

hledu náv‰tûvnosti zaãátek roku pfiíjemn˘m uvolnûním po hektickém prosinci. MoÏná i proto mnoho

lidí plánuje nákupy tûch hlavních dárkÛ právû na toto období, kdy nejen b˘vají zajímavé slevy v ob-

chodech, ale lidé mají i více ãasu a klidu na nakupování. „V na‰em obchodním domû startujeme od

ledna nov˘ program V‰e pro loÏnice. Náv‰tûvníci zde tedy naleznou v akci ve‰ker˘ sortiment od po-

stelí, matrací, povleãení, pfies skfiínû aÏ po nejrÛznûj‰í doplÀky," dodává na závûr paní Pivodová.

I handicapované dûti se tû‰ily na zdobení 
stromeãku, peãení cukroví a na dáreãky…

Milí malí ãtenáfii,
v prosincovém ãísle jsem vás oslovil, abyste

vytvofiili cokoliv o Vánocích a poslali mi to.

Ozvaly se mi i dûti Základní ‰koly speciální

Diakonie âCE Ostrava, která sídlí v Ostra-

vû-Vítkovicích, a já se ‰el na jejich v˘tvory

podívat. Nádhera! Urãitû uznáte, Ïe odmûna

musela putovat právû k nim! Blahopfieji!

A protoÏe zima uÏ nám letos vládne skuteãnû

jako v dobách Ladov˘ch obrázkÛ, nechme se

jimi inspirovat a pokusme se o její vyobraze-

ní na obrázcích nebo tfieba i povídáním

o zimních sportech a o snûhu. Co v zimû dû-

láte nejradûji? Neváhejte a posílejte své kres-

by, textíky i básniãky s tímto tématem!

Má adresa

SMO ÚMOb Vítkovice
CIHLÁâKOVA SCHRÁNKA

Mírové námûstí ã. 1
703 00 Ostrava-Vítkovice

Stále je pro va‰e v˘tvory pfiipravena i má

schránka v pfiízemí vítkovické radnice, kam

je mÛÏete vloÏit. Vá‰ Cihláãek


